
 

Ordinær Generalforsamling 
D. 1. april 2025 kl. 17.00-19.30 

Referat 
 

Punkt Tema Referat 

1 Velkomst og sang SANG NR. 287 

2 Valg af dirigent, protokolfører og stemmetællere Bestyrelsen indstiller Lene Lind som dirigent – 
Godkendt. 

Bestyrelsen indstiller Thania Vexlund Thomsen og 
Camilla Jensen som protokolfører - Godkendt 

Valgte stemmetællere:  

• Monica 

• Line 

• Jacob 

3 Godkendelse af rettidig indkaldelse af generalforsamling Den er indkaldt rettidigt, d. 12. marts 2025  

4 Godkendelse af dagsorden Pkt. 13 udgår pga. ingen indkomne forslag. Dagsorden 
godkendes. 

5 Bestyrelsens beretning v. Formand Heidi Daugaard- 
Eriksen 

Beretningen er nedskrevet og fremlægges. 
Find beretningen på skolens hjemmeside. 

6 Forstanderens og ledelsens beretning Beretninger ved hhv. Efterskoleleder Lisbeth 
Teglbjærg, leder af SFO og Børnehus Rikke Nielsen 
samt Forstander Anna Ilum Nielsen, der afholdt 
beretning for hele matriklen samt for friskolen, på 
vegne af Jesper. 
 
Beretningerne er nedskrevet og fremlægges.  
 
Find beretninger på skolens hjemmeside. 

7 Spørgsmål til beretninger (Pkt. 5 og 6) Spørgsmål fra salen: Hvor mange elever er der plads 
til på efterskolen? 
Svar: Der er plads til 106 elever. 
 
Lene Lind anerkender det store stykke arbejde som 
ledelse og medarbejdere lægger på matriklen. Hun 
takker ligeledes bestyrelsens for det store arbejde, og 
understreger, hvor vigtigt det er at kunne tage 
beslutninger rettidigt.  

8 Fremlæggelse af regnskab 2023 v. revisor Erik Pedersen Årsregnskab og protokol er langt og omfattende, 
hvorfor hovedtræk præsenteres.  
 
Ønskes det at se det fulde årsregnskab, er det 
tilgængeligt på kontoret. 
 
Overskrifter for regnskabet: 
 
Blank revisorpåtegning og positivt resultat. Der har 
været en god økonomisk styring, budgettet er holdt, 
og der ses et positivt resultat trods udfordringer. Og 
det har været muligt at investere og aktivere midler 



for ca. 1,7 mio. kr. (heraf 434.000 fra Villumfonden). 
De seneste to års underskud er således vendt. Det er 
en flot udvikling. 
 
Indtægter (uddrag) 
Statstilskud er steget 
Omsætning er lidt faldende pga. faldende elevtal på 
efterskolen. 
Særligt tilskud til elever der har brug for ekstra støtte, 
på omkring 400.000 kr. Dette fordi Lisbeth har ansøgt 
om det. Meget flot. 
 
Omkostninger (uddrag) 
Lønomkostninger i 2024 er faldet i forhold til 2023, 
det skyldes de ting der skete i 2023. Lønomkostninger 
vil stige fremadrettet. 
Alm. forbrug er faldet ift. tidligere år. 
Der er brugt næsten DKK1,2 mio. kr. på vedligehold 
på matriklen. 
Andre omkostninger til administration: heri ligger 
blandt andet udgifter til barselsfond og andre 
personalefonde.  
Der bruges små 400.000 kt. til markedsføring. 
Herunder primært til efterskolen. 
Der bruges ca. 400.000 kr. til IT.  
De finansielle omkostninger er ikke så voldsomme, 
der har været en god udvikling siden 2023.  
 
Resultatet: 
Resultatet er positivt i 2024 
I 2025 budgetteres der med et overskud. 
 
Balancen 
Aktiverne 
Aktiverne gennemgås i uddrag. 
Vi har aktiveret noget og afskrevet næsten 1 mio. kr. 
 
Den likvide situation er positiv, på næsten 3.000.000 
kr.  
 
Der er 13 år tilbage på vores kreditforeningsgæld. Vi 
betaler ca. DKK 300.000 om året.  

  
Pengestrømmen: 
Er påvirket lidt negativt i år. 
Afskrivninger svarende til 800000. 
Omkostninger for undervisning er hastigt stigende.  
 
Udvikling i nøgletal:  
Likviditetsgraden er faldet fordi der er brugt 500.000 
kr. til vedligehold. Men det ser bedre ud end man lige 
ser idet det 1,4 mio. kr. er indefrosne feriepenge, som 
ikke står til at skulle udbetales lige for nuværende. 
 
Væsentlige forhold at være opmærksomme på: 
Efterskolen: efter 3 år med balance i antallet af elever 
(gennemsnit på 86 elever) ser vi ind i generelle 
udfordringer med optag på efterskolerne (i hele 
Danmark).  



Friskolen: stabilt optag og elevtal 
Børnehuset: stabilt børnetal 
Specialundervisningselever: steget lidt, fra 5 til 8 
elever.  
Tilskudsforholdene omkring tilskudselever er steget 
mens tilskud til ”normal” elever er faldet.  
SFO: fornuftigt og stabilt 
 
Skolepenge pr. årselev: Det bør stige på samme måde 
som statstilskud og lønningsstigninger. De skal følges 
ad. Men i 2024, var der en højere end forventet 
lønstigning (7%). Hvis ikke denne stigning korrigeres i 
skolepenge, skabes der et gab mellem udgifter og 
indtægter. Men vi er nu tilbage på niveau, med årets 
stigning i skolepenge.  
 
Udviklingen i omkostninger fordelt på de forskellige 
afdelinger vises desuden på graf. 
 

9 Spørgsmål til fremlæggelse af regnskab Ingen indkomne spørgsmål.  

10 Fremlæggelse af Budget 2025 v. Bestyrelsen Christian Bendix, bestyrelsesmedlem og en del af 
økonomiudvalget, fremlægger budgettet. 
 
Forudsætninger for næste års budget:  

• Antal elever i ES: 90 

• Antal elever i FS: 194 

• Antal elever i SFO: 81 

• Antal børn i BH: 29 

• Antal børn Vuggestue: 9  

• Indskrevne elever i ES. Pr. 1/4: 35 
 
Budgettet fremlægges. 
 

11 Spørgsmål til budget 2024 Spørgsmål: 

• Er der planer om yderligere vedligehold på 
bygningsmassen?  
Svar: Ja, det er indlagt i budgettet. 

• Hvor mange var efterskoletallet sidste år pr. 
8/4? 
Svar: 87 elever  

• Er det kun hos os eller er det en tendens og 
udfordringer som andre efterskoler også har? 
Svar: Det er en generel tendens. 

• Kan I fortælle om plan B og C ift. hvis 
elevtallet ikke opnås? 
Svar: Det kan vi ikke gå mere ind i på 
nuværende tidspunkt.  

• Jonas fra Bestyrelsen tilføjer, at det er en 
tendens på mange efterskoler. Det er også 
tendensen på de store og populære 
efterskoler. Blandt andet på grund af mindre 
årgange.  

• Er det også en tendens det bliver senere og 
senere at forældre tilmelder deres barn på 
efterskoler?: 
Svar: Nej, der er nærmere tale om, at 
forældre melder deres børn til på flere skoler 



og at de unge har sværere ved at tage en 
endelig beslutning.    

• Erik Pedersen supplerer: Det er typisk at 
forældre skriver op til flere efterskoler. Nogle 
efterskoler opkræver nu et meget højt beløb 
tidligt, som gør det mindre attraktivt at skrive 
op på flere skoler. 

• Er der en statistik på årgangstørrelsen?: 
Svar: Ja, det er en nedadgående graf på 
årgangsstørrelserne.  

• Hvornår opkræver vi den første rate? 
Svar: Det gør vi den 1. juni.  

PAUSE kl. 18:25-18:50 

12 Tilsynsførendes beretning v. Per Wendelboe Per Wendelboes konklusion er, at Sdr. Nærå Friskole 
står mål med kravene. 
 
Her ses små uddrag fra oplægget fra Per:  
 
På vores sted bliver man mødt med smil om 
morgenen fra både børn, forældre og personale, og 
Per føler sig taget godt imod af alle. 
 
Per lægger ud med at sige, at det går godt på skolen. 
Han mærker det stærke fællesskab. Han oplever 
meget nærværende lærere, som altid giver en ekstra 
hånd og som har øje for eleverne. 
 
Per er ved at skrive en tilsynsrapport, som indeholder 
de punkter, der skal besvares, og hvor Per kan 
komme med nogle yderligere kommentarer.  
 
På besøgene har Per har drøftet mange emner med 
Jesper og lærerne, og blandt andet drøftet  
Frihed og folkestyring og hvordan vi tager ind hos os.  
 
Per har været på besøg 4 gange fordelt på skoleåret, 
hver gang er han startet med at deltage ved 
morgensang. Han har blandt andet deltaget i en 
morgensang, hvor der var fortælling. Det oplevede 
Per som en dejlig og anderledes morgensang. Han har 
også deltaget i en klasse-morgensang.  
 
Han har derudover deltaget i undervisningen hos 
flere klassetrin og forskellige fag. 
 
Per og Jesper har talt sammen om generelle ting og 
indsatsområder. De har talt om hvordan man styrker 
elever med blandt dysleksi. Udover det har de talt om 
fællesskab, morgensang, elevråd, 8. klasses deltagelse 
ved folkemødet, politik for underretninger og vores 
forpligtigelser, bag for en sag og donationer. 
 
Det er meget tydeligt, at lærerne er dygtige til at 
differentierer. Der arbejdes med forskellige 
undervisningsmaterialer, herunder bøger, digitalt, og 
eget fremstillet. 
 
Per oplever at stedet bygger på en anerkendende 



kultur, hvor vi møder hinanden med venlighed og 
respekt. Det er et dejligt sted at komme og der er et 
trygt læringsrum. 
 
Overordnet kan Per konstatere, at vi har en rigtig god 
friskole, som står til fulde på mål med folkeskolen og 
de faglige krav, som vi skal leve op til.  
 
Beretningen kan findes på skolens hjemmeside. 

13 Behandling af indkomne forslag Punkt udgår.  

14 Valg af bestyrelsesmedlemmer og suppleanter  

På valg er: 

Forældrekreds: 

Christian Bendix (modtager genvalg) 

Skolekreds: 

Charlotte Olsen (modtager ikke genvalg)  

Camilla Jensen (modtager ikke genvalg) Suppleanter: 

Der skal minimum vælges to personer i alt - 1 person fra 
hver kreds. Gerne 2 personer til skolekreds. 

Lene Lind fortæller om processen. 
 
Den ordinære generalforsamling suspenderes og det 
særlige valgmøde startes. 
 
Der indkaldes til afstemning for forældrekredsen:  

• Christian Bendix genopstiller 

• Der er ikke andre opstillere, og Christian 
Bendix genvælges til forældrekredsen.  

 
Den ordinære generalforsamling genoptages 
 
Der foretages valg af kandidater i skolekredsen. 
Kandidater er:  

• Frida Tønning Fakkenor 

• Louise Kirkeløkke Hansen 
 
Kandidaterne præsenterer sig selv. 
 
Generalforsamlingen beslutter enstemmigt, at de to 
kandidater vælges som bestyrelsesrepræsentanter.   
 
Resultatet af afstemningen er følgende:  

• Valgt forældrekredsen: Christian Bendix 

• Valgt til skolekredsen: Frida Tønning Fakkenor 
og Louise Kirkeløkke Hansen 
 

Der skal vælges 1 suppleanter til forældrekredsen.  

• Betina Rosenkilde Hansen vælges. 
Der skal vælges 1 suppleanter til skolekredsen.  

• Marianne Andersen 
 
Spørgsmål og øvrige kommentarer:  
 
Spørgsmål fra generalforsamlingen: sidder 
suppleanter med til bestyrelsesmøderne? 

• Svar: Det gør de ikke på nuværende 
tidspunkt.  
 

Kommentar fra Ole præst: der gerne vil takke for 
samarbejdet med valgmenigheden. Han fortæller at 
hele skolen er inviteret ned i kirken den 12. maj da 
Valgmenigheden fylder 150 år.  

 
Støtteforeningen afholder generalforsamling. 
Formand Laila Eskildsen fortæller om 
støtteforeningen, og hvilke formål der senest er 
blevet støttet. Der er pt. 22.000 kr. på kontoen.   



 
Der er valg til støtteforeningen. 4 medlemmer og 1-2 
suppleanter skal vælges.   
 
Laila Eskildsen, Annemette Alban og Kristina 
Skovgaard ønsker genvalg, så der skal vælges 1 ind.  
 
Der er desværre ikke nogen kandidater, som melder 
sig. Så støtteforeningen forbliver 3 repræsentanter.  

15 Afslutning, sang Lene Lind afrunder aftenen og siger tak for i aften. 
SANG NR. 142 

 


